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STATENCOMMISSIE CULTUUR EN WELZIJN 

 

Verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 18 januari 2006 
in het provinciehuis te Assen. 
 
 
Aanwezig: 
 
W.H. Kuiper (voorzitter) 
H. Beerda (PvdA) 
A.H.J. Beumers (Drents Belang) 
mevrouw W.F.C. Dirks (GroenLinks) 
G.A.W. Fonk (VVD) 
mevrouw Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
K. Jonker (CDA) 
mevrouw H. Kempe-Foekens (ChristenUnie) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw N. Nieuwenhuizen (OPD) 
J. Oving (CDA) 
J.G. van Pijkeren (FdJ) 
G. Roeles (VVD) 
J.P. Sluiter (D66) 
mevrouw G.H. Smith-Bults (GroenLinks) 
mevrouw G. Timmer-Rijkeboer (D66) 
A. Wendt (ChristenUnie) 
H. Zomer (CDA) 
J. Zweens (PvdA) 
 
Voorts aanwezig: 
 
mevrouw A. Haarsma (PvdA, gedeputeerde) 
mevrouw T. Klip (VVD, gedeputeerde) 
L. Bomhof ((VVD, bij punt 10) 
A. Huizing (PvdA, bij punt 10) 
J. Bos (commissiegriffier) 
 
Met kennisgeving afwezig: 
 
W.A.R. Boer (PvdA) 
H.G. Idema (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
 
 
1. Opening 
 
De VOORZITTER opent de vergadering.  
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2. Mededelingen 
 
De VOORZITTER deelt mee bericht van verhindering te hebben ontvangen van mevrouw Pannekoek en 
de heren Idema en Boer. Verder deelt hij mee dat gedeputeerde Schaap ernstig ziek is en in het zie-
kenhuis verblijft. Namens de commissie zal een blijk van medeleven worden gestuurd. Mevrouw Klip zal 
de heer Schaap tijdens zijn ziekte waarnemen. Zij doet dat echter nog slechts zeer korte tijd en zal dus 
hoogstwaarschijnlijk niet alle vragen van de commissieleden tijdens deze vergadering kunnen beant-
woorden.  
De vergadering van 5 april a.s. wordt verplaatst naar de ochtend van 12 april omdat op eerstgenoemde 
datum de gezamenlijke staten bijeenkomen in SNN-verband. Eventuele presentaties, voorzien op 
5 april, zullen plaatsvinden op woensdag 29 maart, voorafgaande aan de fractievergaderingen. 
 
De heer ZOMER meent te weten dat op die datum een bezoek is gepland aan het defensiecomplex in 
Assen. 
 
De VOORZITTER neemt daar nota van en zal bezien welke gevolgen dit kan hebben. 
 
3. Vaststelling van de agenda 
 
De agenda wordt conform het ontwerp vastgesteld  
 
4. Verslag vergadering 23 november 2005 en lijst van toezeggingen 
 
De VOORZITTER merkt op dat de punten 1, 2, 3, 8 en 12 van de toezeggingenlijst kunnen worden 
voorzien van het predikaat "afgedaan". 
 
Het verslag en de lijst van toezeggingen worden conform het ontwerp vastgesteld. 
 
5. Ingekomen stukken 
 
De ingekomen stukken worden voor kennisgeving aangenomen. 
 
6. Rondvraag 
 
Mevrouw SMITH vraagt naar de stand van zaken met betrekking tot de motie over het armoedebeleid. 
Zij heeft in de krant gelezen dat de PvdA hiervoor € 1 miljoen beschikbaar wil stellen. 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat zij hedenochtend de quick scan op haar bureau heeft gekregen en 
dat er voor het overige hard wordt gewerkt aan uitvoering van de motie. 
 
Mevrouw DIRKS wijst erop dat de subsidieregeling voor rieten daken is afgelopen en dat de nieuwe nog 
niet in werking is getreden. Zij vraagt of er een overgangsregeling komt. 
 
Mevrouw KLIP beaamt dat de nieuwe regeling op 1 januari 2007 ingaat en dat 2006 een overgangsjaar 
is. De vrijvallende middelen zullen in het fonds worden gestort waaruit tegen lage rentes geld kan wor-
den geleend. Het is de bedoeling om al in februari de nieuwe financieringssystematiek in het college te 
bespreken waarna betrokkenen zo snel mogelijk op de hoogte worden gebracht. Spreekster verwacht 
niet dat in de overgangsperiode problemen zullen ontstaan, maar mocht dat wel gebeuren, dan zullen 
de staten daarvan op de hoogte worden gesteld. 
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7. IPO-aangelegenheden 
 
Van de gelegenheid tot het stellen van vragen en het maken van opmerkingen over IPO-aangelegen-
heden wordt geen gebruik gemaakt.  
 
8. Brief van 14 december 2005, kenmerk 50/5.11/2005010281 over het Uitvoeringsprogramma 

opgroeien 2006 en de inspraakreacties. 
 
De VOORZITTER herinnert eraan het concept-Uitvoeringsprogramma in de vorige commissievergade-
ring al aan de orde is geweest. De woordvoerders van PvdA en D66 die dit stuk enkel en alleen samen 
met de inspraakreacties wilden bespreken, krijgen daartoe alsnog de gelegenheid. De woordvoerders 
van andere fracties dienen zich zoveel mogelijk te beperken tot de inspraakreacties. 
 
Mevrouw GOUDRIAAN is blij dat de inspraakreacties nu wél onderwerp van bespreking zijn. Zij vindt het 
een goed programma en stelt vast dat het beleid op koers ligt. De ambtenaren hebben naar tevreden-
heid geantwoord op de vragen van haar fractie. Er resteren nog slechts enkele. 
Kan de gedeputeerde aangeven wat de werkelijke wachttijden zijn bij het Advies- en Meldpunt Kinder-
mishandeling (AMK)? De doorlooptijd is nog steeds te lang. Wat wordt er gedaan om hierin verbetering 
te brengen? 
Spreekster is blij met de aandacht voor sport voor kinderen. Het is een goede zaak dat gemeenten hier-
voor een provinciale bijdrage kunnen krijgen. Misschien moeten er verdergaande maatregelen worden 
genomen om het probleem van overgewicht bij kinderen tegen te gaan. Zij wacht het onderzoek op dit 
punt af. 
Zijn er al concrete resultaten bekend van het diversiteitsbeleid?  
Landelijk zitten er 4.500 tienermoeders en 450 tienervaders in de hulpverlening. Een groot aantal jonge 
vaders haakt dus af. Hoe zijn de Drentse cijfers? Kinderen van tienermoeders zijn in het algemeen erg 
kwetsbaar. Misschien dat de provincie gebruik kan maken van de resultaten van een landelijk onder-
zoek op dit punt. 
Ondanks de diverse problemen waarvan de nota gewag maakt, kan worden gesteld dat het met een 
groot deel van de Nederlandse jeugd goed gaat. Toch moet worden geconstateerd dat 760.000 kinde-
ren moeten opgroeien in armoede met alle gevolgen van dien voor het welbevinden van deze kinderen. 
Het gaat immers veel verder dan financiële armoede. Armoede betekent meestal ook sociale ongelijk-
heid, deprivatie. Arme kinderen doen minder aan sport, maken minder gebruik van medische voorzie-
ningen en leven in het algemeen ongezonder. Het is erg belangrijk om deze kinderen te behoeden voor 
verdere teruggang in maatschappelijk opzicht. Dit moet doorklinken in alle provinciale notities, nota’s en 
beleidsvoorstellen. 
De PvdA maakt zich zorgen over de samenleving van vandaag de dag waarin individualisering hoogtij 
viert. In het verleden speelden kerken, vakbonden, verenigingen e.d. een veel grotere rol. Men had een 
sociaal anker. Wat was er nu meer vanzelfsprekend dan dat ouders van familie ondersteuning kregen bij 
opvoedproblemen? Maar dat is grondig veranderd door het wegvallen van veel levensbeschouwelijke 
organisaties en andere verbanden.  
Spreekster merkt ten slotte op blij te zijn met de voornemens van het college. Hopelijk is dit een stap in 
de richting van meer aandacht voor het wel en wee van de kinderen zodat zij gezond en als een vol-
waardig lid in de samenleving kunnen opgroeien. 
 
Mevrouw TIMMER zegt met veel moeite het uitvoeringsprogramma te hebben doorgeworsteld. Alleen al 
in de inleiding worden 21 plannen en projecten en 22 bureaus en organisaties genoemd. Voor wie is het 
programma eigenlijk geschreven? Het beleid is erop gericht om de jeugdigen zo snel en zo kort mogelijk 
in hun eigen omgeving te helpen, maar moeten de ouders van die kinderen alle genoemde organisaties 
aflopen? Moet er niet meer gestroomlijnd worden opdat het voor die ouders en kinderen allemaal wat 
doorzichtiger wordt? 
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Spreekster merkt ten slotte op erg blij te zijn met de voornemens met betrekking tot de cultuureducatie 
van kinderen. 
 
Mevrouw KEMPE zegt blij te zijn met het antwoord op haar vraag over de verpleegvergoeding. Zij kan 
zich in het algemeen vinden in het commentaar van het college op de inspraakreacties. Wel hoopt zij 
dat de JIP-infrastructuur (Jongereninformatiepunt) niet geheel verloren gaat nu de gemeenten meer 
taken gaan overnemen. 
 
De heer OVING is blij met de toezegging dat nagegaan zal worden of de Stichting Leergeld een rol kan 
spelen in het geheel. Hij wil voor het overige volstaan met erop te wijzen dat in de lijst van afkortingen 
het BJZ (Bureau Jeugdzorg) niet wordt vermeld. 
 
De heer ROELES stelt voorop dat het met het merendeel van de jeugdigen in Drenthe gelukkig goed 
gaat. Voor de kinderen die in de problemen zijn geraakt, dient de provincie een vraaggericht en samen-
hangend zorgaanbod realiseren. Het is goed dat de cliënt meer centraal wordt gesteld dan in de oude 
Wet op de jeugdhulpverlening. 
De wet bepaalt dat de provincie verantwoordelijk is voor afstemming tussen verschillende aanbiedingen 
om te komen tot een samenhangend aanbod van vraaggerichte zorg. Hoe zal daarop worden gestuurd? 
De Noordelijke Rekenkamer gaat hiernaar onderzoek verrichten. Heeft de gedeputeerde al enig idee 
van de aanbevelingen die zullen worden gedaan? De afstemming tussen provinciaal en gemeentelijk 
beleid is in ieder geval een belangrijk onderdeel van het geheel. De vraag is hoe ervoor kan worden 
gezorgd dat de opgedane kennis inderdaad bij de lokale netwerken terecht komt. Het is een goede zaak 
dat de provincie hierover convenanten met de gemeenten heeft afgesloten. Er worden enkele succes-
volle projecten genoemd, zoals de gezinscoaching. 
Afhankelijk van de evaluatiemomenten zullen de resultaten bepalend zijn voor bijsturing en verlenging. 
Hoe zullen die resultaten worden gemeten? Is er ooit een nulmeting geweest? 
Spreker is evenals het college voorstander van kortdurende praktische hulpprojecten die hun succes 
hebben bewezen. Het belang van de instellingen moet daaraan ondergeschikt worden gemaakt. Een 
objectieve indicatie is daarvoor een noodzakelijk instrument in de vorm van een reële bekostigingseen-
heid.  
Uit het uitvoeringsprogramma valt de trend op te maken dat de hulp steeds meer naar de jongeren 
wordt gebracht. Van die verschuiving is echter nog weinig terug te vinden in het productieoverzicht van 
Jeugdzorg Drenthe. Hoe komt dat? 
Met de komst van de Wet op de jeugdzorg is een tweejarige overgangssituatie ontstaan. Op 1 januari 
2007 zal de bekostiging van het bureau en de aanbieder geschieden volgens landelijk vastgestelde 
normbedragen. Er loopt nu een pilot Kostprijsberekening in Drenthe. Krijgen de staten op een inzichtelij-
ke manier te zien dat in de nieuwe situatie meer kinderen met hetzelfde geld kunnen worden geholpen?  
Het uitvoeringsprogramma geeft veel informatie maar dan vooral in de sfeer van ontwikkelingen en in-
tenties. De resultaten blijven achterwege.  
Het is een goede zaak dat de provincie en het BJZ hun nek uitsteken door deel te nemen aan verschil-
lende landelijke pilots, bijvoorbeeld op het gebied van de kostprijsberekening en civielrechtelijke plaat-
singen. Ook kan spreker instemmen met het speerpunt "aandacht voor het jonge kind". Andere speer-
punten zijn het wegwerken van de wachtlijsten bij het AMK en het MKD (medisch kinderrdagverblijf), het 
ontwikkelen van een eenduidig risicotaxatiemodel en zorgprogramma’s waarvan de effectiviteit is bewe-
zen. Dat zijn goede zaken. De expertise die wordt ontwikkeld bij het MKD in Assen dient goed over-
draagbaar en toepasbaar te zijn. Het mag geen speeltuin worden voor agogen. 
 
Mevrouw SMITH heeft de indruk dat de heer Roeles de inbreng van mevrouw Pannekoek tijdens de 
vorige commissievergadering herhaalt. 
 
De VOORZITTER stelt na deze interruptie voor dat de heer Roeles de rest van zijn betoog samenvat. 
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De heer ROELES wil naar aanleiding van de inspraakreacties nog de vraag opwerpen in hoeverre er 
echt invloed kan worden uitgeoefend en gestuurd. De posities zijn verdeeld en het BJZ en Jeugdzorg 
Drenthe zijn machtige spelers. Inmiddels heeft er al een conferentie plaatsgevonden over de aansluiting 
tussen onderwijs en arbeidsmarkt. Het is een goede ontwikkeling dat Drenthe samen met Amsterdam 
een pilot op dit terrein toegewezen heeft gekregen. 
Opvallend is dat Jeugdzorg Drenthe nauwere samenwerking met Dreei niet ziet zitten, terwijl de provin-
cie daarop wel aanstuurt. 
Spreker blijft vraagtekens plaatsen bij het diversiteitsbeleid. Er moet weer een platform komen terwijl in 
de randstad al de nodige expertise is te vinden. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN stelt vast dat er relatief weinig instellingen hebben gereageerd. Betekent 
dit dat de andere instellingen instemmen met de provinciale plannen of denken ze dat er toch niets meer 
valt te veranderen? 
Het valt op dat BJZ Zuid Oost en JIP Emmen tamelijk laag scoren als het gaat om de realisatie van de 
plannen. Wat is hiervan de oorzaak? 
 
Mevrouw SMITH volstaat met zich aan te sluiten bij mevrouw Kempe. 
 
De heer BEUMERS stelt vast dat SportDrenthe de kansloze kinderen niet kan bereiken. Fitheid is erg 
belangrijk voor zowel school- als arbeidsprestaties. In Drenthe zijn vier pilots aangewezen. In het uitvoe-
ringsprogramma wordt echter niets gezegd over jongeren die niet kunnen deelnemen. Is bekend hoe-
veel jongeren nu afhaken, bijvoorbeeld omdat hun ouders armlastig zijn? Kinderen moeten kunnen stu-
deren en sporten waarbij iedereen gelijke kansen dient te hebben. Ze zijn kwetsbaar en kunnen zich 
economisch vaak niet goed verweren. Pubers letten met name op hun omgeving. Als zij niet kunnen 
deelnemen aan sport en cultuur, kan ongewenst gedrag ontstaan. De oplossing kan worden gevonden 
door jongeren tot en met 18 jaar de mogelijkheid te geven, gratis deel te nemen aan sportactiviteiten. In 
elke gemeente dienen jongeren één keuzemogelijkheid te hebben: kunst, sport of cultuur. Dat zou de 
leefbaarheid in dorpen en steden bevorderen, want hangjongeren hoeven zich dan niet zoveel te verve-
len. De provincie kan opleidingsfaciliteiten van sportinstructeurs, die in gemeentelijke dienst komen, 
mogelijk maken. Daarvoor zouden de huidige financieringsstromen kunnen worden gebruikt. Het lijkt 
spreker dat het uitvoeringsprogramma dienovereenkomstig moet worden bijgesteld. 
 
Mevrouw HAARSMA zegt dat de wachtlijst bij het AMK helaas nog niet is weggewerkt. In november 
2005 stonden er 60 en nu nog 30 namen op de wachtlijst. Er wordt hard aan gewerkt om de lijst terug te 
brengen tot nul. De officiële doorlooptijd is acht weken. 
Sport is inderdaad erg belangrijk voor jongeren. Het college is voornemens om hiervoor € 600.000,-- 
extra uit te trekken en met een uitvoerige sportnota te komen. Dan zal hierop uitvoerig kunnen worden 
teruggekomen. 
Het ligt in de rede om de resultaten van het onderzoek en de evaluatie van het diversiteitsbeleid af te 
wachten. Er kan nu nog weinig zinnigs worden gezegd over het toegankelijk maken van jeugdzorg voor 
bepaalde doelgroepen. 
Niet bekend is hoeveel tienermoeders er in Drenthe zijn. Spreekster heeft niet de indruk dat het om 
substantiële aantallen gaat.  
Dat het uitvoeringsprogramma nogal complex is, heeft vooral te maken met het feit dat de jeugdzorg 
een complexe materie is. De gemeenten krijgen na invoering van de nieuwe Wet op de jeugdzorg een 
grotere verantwoordelijkheid; de provincie zal tijdens de overgangsperiode haar bijdrage leveren aan 
een verantwoorde inbedding in gemeentelijk beleid. In de eerste week van maart zal er overigens een 
"populaire" versie van het uitvoeringsprogramma verschijnen. 
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Mevrouw TIMMER vraagt zich af of mensen met kinderen die in de problemen dreigen terecht te komen 
door de bomen het bos nog wel zien. 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat het voortaan aan de gemeenten is om dit beleidsonderdeel toegan-
kelijk te maken voor haar ingezetenen. 
Aan het adres van mevrouw Kempe merkt zij op dat de JIP-infrastructuur zoveel mogelijk zal worden 
gehandhaafd.  
Spreekster verwacht dat de meetbaarheid van resultaten en de kostprijs per cliënt straks heel inzichtelijk 
zullen zijn. Het beleid is daar in ieder geval op gericht. 
Het MKD in Assen mag inderdaad geen speeltuin voor agogen worden. Het is van groot belang dat de 
kennis wordt gebundeld door deskundige mensen. 
 
9. Notitie van december 2005 van D66, kenmerk 2005011978, over de ASV (Algemene subsi-

dieverordening) in de praktijk en de resultaten van de GroenLinks-enquete (op verzoek van 
D66 en GroenLinks op de agenda geplaatst) 

 
De heer SLUITER zegt dat de enquête uitwijst dat met name de kleinere instellingen omkomen in  
bureaucratische rompslomp. Het college heeft na het uitbrengen van de notitie medio december 2005 
ondertussen al afspraken gemaakt met die instellingen waardoor tegemoet wordt gekomen aan dit be-
zwaar. Hij spreekt daarvoor zijn waardering uit. Is er een relatie tussen de actie van het college en de 
notitie? De vraag is nu of bedoelde afspraken voldoende soelaas bieden.  
Ook de grotere instellingen klagen over toenemende bureaucratie. Als die instellingen aan bepaalde van 
tevoren vastgestelde kenmerken voldoen, mag je ervan uitgaan dat ze de boel redelijk op orde hebben 
qua bestuur, financiën en doelstellingenformulering. Nagegaan moet worden of er een balans kan wor-
den gevonden tussen de gewenste afrekenbaarheid en hetgeen daarvoor in bureaucratische zin nodig 
is. Denkt het college dat het keurmerk van het Centraal Bureau Fondsenwerving (CBF) daarvoor goed 
te gebruiken is? 
 
Mevrouw SMITH wijst erop dat een van de conclusies van de steekproef is dat de ASV niet geschikt is 
voor de kleinere instellingen waarvoor dan een aparte procedure en format zouden moeten worden 
ontwikkeld. Zij spreekt haar waardering uit voor het feit dat het college heeft inmiddels al heeft gerea-
geerd in die zin dat er per 1 januari waarderingssubsidies in plaats van prestatiesubsidies worden gege-
ven. 
Er resteren echter nog enkele kritiekpunten. Zo vond men de vragen en het taalgebruik van de formulie-
ren te moeilijk en onduidelijk. De communicatie laat te wensen over en de inleverdatum van  
1 september vond men te vroeg. Gesuggereerd is, te komen tot een verruiming van de regels zodat 
serieuze projecten vaker subsidie krijgen. Een enkele instelling heeft problemen met de koepels en wil 
liever rechtstreeks en zelfstandig contact met de provincie.  
Er hebben zes budgetinstellingen gereageerd. Ook hier had men kritiek op de te vroege indienings-
datum en de bij de verantwoording behorende bureaucratie. De instellingen hadden de indruk dat de 
provincie toch stuurt op output, hetgeen haaks staat op de ASV. Er is vaak sprake van meerdere subsi-
dieverstrekkers die verschillende aanvraagmethoden en formats hanteren. Verder vindt men in het al-
gemeen dat de communicatie met de provincie beter kan. Bij het aanvragen van projectsubsidies wordt 
te snel verwezen naar het reguliere budget en het is moeilijk voor de instellingen om te bepalen wan-
neer er sprake moet zijn van additioneel dan wel vast personeel voor projecten. Eén instelling heeft 
moeite met het duale systeem in het Provinciehuis. Er zijn ook instellingen die niet hebben meegedaan 
aan de steekproef omdat ze liever eerst met het college of met ambtenaren wilden praten of omdat ze 
wilden wachten op de resultaten van een onafhankelijke evaluatie. 
Het indienen van subsidieaanvragen vraagt meestal veel tijd en kennis, terwijl de tijd tussen het indie-
nen van de aanvraag en toekenning van de subsidie als te lang wordt ervaren. 
Spreekster wijst erop dat haar fractie een steekproef en niet een enquête heeft gehouden. Voor dat 
laatste zou de Noordelijke Rekenkamer of het Onderzoeksbureau kunnen worden ingeschakeld. 
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Organisaties zullen niet snel van zichzelf aangeven dat ze in het verleden niet vraaggericht hebben 
gewerkt, maar de steekproefresultaten wijzen erop dat ze niet beduidend anders zijn gaan werken, het-
geen wel de bedoeling was van het gewijzigde subsidiebeleid. Wel is er veel bemoeienis van de provin-
cie met de inhoud van het werk van de instellingen. 
Gaat het college nog iets doen om ook de situatie van de grotere budgetinstellingen te verbeteren en 
voelt het iets voor een onafhankelijk onderzoek? 
 
Mevrouw KLIP zal, zodra dat mogelijk is, de complimenten van de heer Sluiter en mevrouw Smith voor 
het adequate reageren van het college overbrengen aan de verantwoordelijke portefeuillehouder. Het 
handelen van het college loopt vooruit op de algemene evaluatie van de ASV die voorzien is in de twee-
de helft van 2006. Het besluit ten aanzien van de kleinere instellingen kan worden beschouwd als een 
eerste stap. Met nieuw beleid ten aanzien van de grotere instellingen dient te worden gewacht op de 
algemene evaluatie. Daarbij zullen zeker de door mevrouw Smith gestelde vragen aan de orde komen. 
Er moet inderdaad worden gezocht naar een balans tussen de benodigde bureaucratie en de afreken-
baarheid (beleidsgestuurde contractfinanciering). Het spreekt voor zich dat de provincie bij die afreken-
baarheid bepaalde criteria hanteert. Bij de ASV-evaluatie zal zeker ook gekeken worden naar de moge-
lijkheid om gebruik te maken van het CBF-keurmerk. Het lijkt spreekster dat de evaluatie al een vol-
doende onafhankelijk karakter draagt nu die wordt uitgevoerd in het kader van het auditsysteem. 
 
TWEEDE TERMIJN 
 
De heer SLUITER stelt vast dat zijn fractie en de gedeputeerde op dezelfde lijn zitten. 
 
Mevrouw SMITH sluit zich aan bij de heer Sluiter, maar wijst er nog op dat met het verbeteren van za-
ken bij grote instellingen niet hoeft te worden gewacht op de evaluatie. 
 
Mevrouw KLIP antwoordt dat nu al gekeken wordt naar vereenvoudiging van het taalgebruik en derge-
lijke. Wat betreft de evaluatie heeft zij heeft gedoeld op meer structurele zaken als de format en termij-
nen. 
 
De VOORZITTER geeft andere leden van de commissie gelegenheid tot het stellen van aanvullende 
vragen. 
 
De heer BEERDA heeft waardering voor de initiatieven van de fracties van D66 en GroenLinks en ook 
voor de daarop volgende actie van het college. Het is inderdaad lastig om een juiste balans te vinden 
tussen afrekenbaarheid en de daarvoor benodigde bureaucratische arbeid van de instellingen. Hij ver-
trouwt erop dat die balans terug zal kunnen worden gevonden in de ASV-evaluatie. Mevrouw Smith 
heeft in ieder geval al enkele zinvolle vragen gesteld die in het kader van die evaluatie antwoord verdie-
nen. 
 
Ook de heer BEUMERS heeft waardering voor de actie van het college om waarderingssubsidies te 
gaan geven aan kleinere instellingen.  
Het feit dat GroenLinks een steekproef heeft gehouden, kan alleen maar worden toegejuicht. Het is 
inhoud geven aan het begrip "dualisme" waaraan spreker graag wil meedoen. Wel wijst hij erop dat 73% 
van de instellingen niet heeft gereageerd; er kan dus niet worden gesproken van een representatief 
onderzoek. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN sluit zich aan bij de complimenten aan het adres van de fracties van 
GroenLinks en D66 en aan het college. 
Gaat de ASV-evaluatie alleen over de administratieve lasten van de instellingen of ook over de bureau-
cratie in het provinciehuis? 
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De heer ROELES is blij met de adequate reactie van het college. Ook spreekt hij zijn waardering uit 
voor het initiatief van de fracties van GroenLinks en D66. Het is overigens niet verwonderlijk om kritiek 
te horen van instellingen waarvan de subsidies worden afgebouwd.  
De acties van beide fracties kunnen min of meer worden beschouwd als een vervroegde evaluatie. Mis-
schien kan er een koppeling worden gemaakt met de besluitvorming over de toekomst van diensten als 
I2D.  
Verbetering van de communicatie tussen provincie en instellingen hoeft inderdaad niet te wachten op de 
evaluatie. 
 
De heer JONKER sluit zich aan bij de opmerkingen van de heer Beerda. Hopelijk zal er ruimte zijn in het 
budget om ook waarderingssubsidies te geven aan instellingen die nog niet op de lijst worden vermeld.  
 
Ook de heer WENDT wil zich aansluiten bij de woorden van waardering van de heer Beerda.  
Aan het adres van de heer Beumers merkt hij op dat er een aanmerkelijk efficiëntere manier is om met 
het college te communiceren dan alleen maar door het stellen van schriftelijke vragen. Als je een notitie 
schrijft, heb je binnen een week een uitgebreide reactie van het college. 
 
Mevrouw SMITH merkt aan het adres van de heer Beumers nog op dat er met het oog op het percenta-
ge respondenten sprake is van een steekproef en niet van een representatief onderzoek. 
 
Mevrouw KLIP wijst erop dat er sprake was van een coproductie van staten en college met een enigs-
zins prominente rol van D66 en GroenLinks. 
Het college wil af van onnodige regelgeving en daarom zal in het kader van de evaluatie ook worden 
gekeken naar de provinciale procedures. Het college wil graag de motie uitvoeren waarin wordt uitge-
sproken dat binnen bepaalde termijnen moet worden gereageerd.  
Dat er bij de evaluatie een link wordt gelegd met de discussie over een instelling als I2D ligt voor de 
hand. 
De aanvragen voor subsidies in een boekjaar moeten in het voorafgaande jaar worden ingediend. De 
aanvragen voor 2006 zijn dus al ingediend. In 2007 kunnen ook andere instellingen in aanmerking ko-
men voor waarderingssubsidies. Uiteraard kunnen met name kleinere instellingen tussendoor incidente-
le subsidies aanvragen zolang het past binnen de geformuleerde beleidsregels. 
 
10. Statenstuk 2005-218; Beleidsregels De kunst van het combineren en de hierop betrekking 

hebben brief van 15 december 2005, kenmerk 50/5.12/2005011719, over beleidsregels De 
kunst van het combineren. 

 
Inspreker 
 
De heer WITTEVEEN (Stichting Drents Plateau) spreekt mede namens het bestuur van de Federatie 
van Drentse Musea.  
Het zou plezierig zijn als ook het Drents Plateau een beroep kan doen op de regeling voor bijvoorbeeld 
het opzetten van gezamenlijke projecten. Daartoe is het beter in staat dan de federatie met haar beperk-
te financiële middelen. 
De datum van 1 maart als deadline voor de aanvragen pakt erg ongunstig uit voor de musea. Veel klei-
ne musea zijn in de winterperiode dicht en gaan in april weer open, vaak met een nieuwe inrichting die 
in maart wordt gerealiseerd. Als half maart duidelijk wordt dat men een professioneel ontwerper gedeel-
telijk vergoed kan krijgen, is het te laat. In de vorige regeling werden de data 1 januari en 1 juli genoemd 
en dat voldeed redelijk goed. Liever nog ziet men in het geheel geen vaste datum omdat meestal in de 
loop van het jaar - onder andere tijdens werkbezoeken aan musea en tijdens de procedure om een ge-
registreerd museum te worden - de noden duidelijk worden.  
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In de bijlage staan diverse beoordelingscriteria. De vorige regeling bood de mogelijkheid de aanschaf 
van vitrines, verlichting, presentatiemateriaal, klimaatapparatuur e.d. voor de helft gesubsidieerd te krij-
gen. Spreker kan zich voorstellen dat de provincie nu meer nadruk wil leggen op professionalisering die 
niet afhankelijk is van de aanschaf van dergelijke zaken. Die overgang is echter wel erg abrupt. Een 
deel van het budget zou nog besteed moeten kunnen worden aan de aanschaf van dergelijke materia-
len. 
Het inhuren van deskundigen zou alleen nog kunnen bij de ontwikkeling van nieuwe presentaties, maar 
men moet zich realiseren dat museale professionalisering verder gaat. In de afgelopen jaren zijn des-
kundigen actief geweest op het gebied van klimaatbeheersing, behoud en beheer en collectieregistratie. 
De regeling subsidieert de helft van de kosten en dat houdt in dat musea de andere helft voor 1 maart 
elders vandaan moeten halen. Dat gaat om € 50.000,-- en dat is voor de armere musea niet te doen. 
 
De heer SLUITER vraagt of de heer Witteveen ook contact heeft gehad met het college over de beleids-
regels. 
 
De heer WITTEVEEN antwoordt dat er contact is geweest met de accounthouder die te kennen gaf dat 
de bezwaren van Drents Plateau uitermate redelijk zijn. Daarna heeft hij de definitieve regeling onder 
ogen gekregen, dus er kan niet worden gesproken van intensief contact. 
 
Mevrouw SMITH stelt vast dat in het statenstuk staat dat de musea reeds voorafgaand aan een kalen-
derjaar inzicht moeten kunnen bieden in hun activiteiten van dat jaar, terwijl volgens de brief over de 
beleidsregels de indiening voor 1 maart van hetzelfde jaar moet plaatsvinden. Zij meent dat de opmer-
kingen van de heer Witteveen meer recht doen aan de regeling en stelt dan ook voor de voorstellen van 
de museumdeskundige over te nemen. Dat de musea € 50.000,-- moeten ophoesten, is wel erg veel 
geld voor zo’n beperkte doelstelling. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN vraagt zich af of de afwijking van het eerste lid van artikel 13 van de ASV 
per se moet worden gekoppeld aan een aantal beleidsregels. In bedoeld lid gaat het immers uitsluitend 
om een termijn waarbinnen een beschikking over een subsidieaanvraag moet worden gegeven. 
Eerder heeft het college een brief geschreven over een beleidsregel met betrekking tot de Subsidierege-
ling Mensen in het middelpunt. Wordt dat niet aan een statenstuk gekoppeld? 
De ASV is in het leven geroepen om de bureaucratisering terug te dringen, maar er komen nu allerlei 
subsidieregelingen terug in de vorm van beleidsregels. Subsidieaanvragers konden vroeger bezwaar 
aantekenen tegen een voor hen negatieve beslissing. Is dat nog steeds mogelijk? 
De beleidsregels worden gekoppeld aan een in de begroting opgenomen reserve sociale en culturele 
ontwikkeling. De begrotingsposten worden op één hoop gegooid en daarna wordt daarbinnen gescho-
ven. De begroting laat echter zien dat er helemaal niets zit in bedoelde reserve, terwijl provinciale staten 
al het een en ander hebben vastgelegd. 
 
De heer WENDT stelt vast dat hij alleen had willen opmerken dat docenten conform het Actieplan cul-
tuurbereid Drenthe al twee jaar van tevoren moeten weten welke culturele activiteiten er zullen plaats-
vinden op hun school. Gisteravond kwam echter de mail van de heer Witteveen over de uiterst ongun-
stige deadline van 1 maart voor musea. Er staan overigens meer behartigenswaardige opmerkingen in 
het stuk van de heer Witteveen en daarom vraagt spreker zich af of het college wel overleg heeft ge-
voerd met deskundigen in de provincie. Hij spreekt de hoop uit dat het statenstuk zodanig zal worden 
gewijzigd dat er in ieder geval sprake is van goed hanteerbare data. 
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De heer ZOMER…. defect opname-apparatuur.  
Het woord wordt nog gevoerd door de heren ZOMER, SLUITER, ROELES, BOMHOF en BEERDA en 
gedeputeerde mevrouw KLIP. 
Er worden verschillende opmerkingen geplaatst over het hanteren van beleidsregels, het verminderen 
van de regelgeving en het aanbrengen van een kleine wijziging in de ASV met hetzelfde resultaat als de 
beleidsregel. Ook worden opmerkingen gemaakt over de hanteerbaarheid van termijnen en wie waar-
voor bevoegd is. 
Gedeputeerde Klip deelt mee dat het hier gaat om een afwijking van artikel 13 van de ASV, de indie-
ningsdatum van de aanvraag. Ze vindt dat er een integrale afweging gemaakt moet kunnen worden; dat 
er serieus omgegaan moet worden met de wensen uit het veld; dat de bureaucratie niet extreem moet 
worden vermeerderd; dat de rechtszekerheid niet moet worden aangetast. Gedeputeerde Klip zegt toe 
dat wat betreft de uiterste reactiedatum van de zijde van de provincie een juridische toets zal plaatsvin-
den. Over de verschillende wijze van subsidiëring in het kader van de BKV van instellingen en bedrijven 
wordt opgemerkt dat hier geen sprake is van verandering van beleid. 
De voorzitter schetst de te hanteren procedure. Hij concludeert dat aan GS wordt gevraagd de nodige 
aanpassingen te verrichten en dat het geheel als B-stuk terugkomt in de PS-vergadering (22 maart 2006 
– SG). 
 
De VOORZITTER concludeert met instemming van de vergadering dat het stuk wordt aangepast voor 
de PS-vergadering en daar als B-stuk op de agenda komt te staan. 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 1 maart 2006. 
 
 
 
 
        ,voorzitter 
 
 
 
        ,commissiegriffier 
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TOEZEGGING 
 
gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 18 januari 2006 in 
het provinciehuis te Assen. 
 
Pagina 
  
7 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat er in de eerste week van maart een "populaire" versie van het 

uitvoeringsprogramma opgroeien 2006 zal verschijnen 
 
12 Mevrouw KLIP zegt toe dat wat betreft de uiterste reactiedatum van de zijde van de provincie 

een juridische toets zal plaatsvinden 



Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
 
 
Nr 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Afdoening
 

 

√

1. 
 

23-02-2005 
SC CW 

De heer SCHAAP zegt toe dat als uit de nog te houden 
inventarisatie van de musea blijkt dat de provincie meer 
verantwoordelijkheid moet nemen, buiten de museumconsulent 
en het geld voor lokale musea, het zal resulteren in een nota 
en in beleid. 

01-03-2006 √ 

2. 25-05-2005 
SC CW 

De heer SCHAAP zegt toe te zullen bewerkstelligen dat er 
meer bekendheid wordt gegeven aan de zaterdag in het kader 
van Oktobermaand, kindermaand. 

 √ 

3. 8 en 9 juni 
2004 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de heer De Jong een 
kopietje zal ontvangen van het lijstje werkafspraken over 
jongeren met gedragsproblemen. 

 √ 

4. 25-05-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe concrete resultaten bij de 
multifunctionele dienstencentra zo snel mogelijk aan de staten 
te berichten. 

01-03-2006  

5. 19-10-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe, in reactie op de binnengekomen 
brief van de Stichting Welzijn Doven Drenthe over de 
productbegroting, de gang van zaken met directe ingang te 
wijzigen 

01-02-2006  

6. 19-10-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat het rapport met betrekking 
tot De Buitenplaats Eelde, dat eind dit jaar klaar is, zo spoedig 
mogelijk in de commissie zal worden behandeld. 

01-03-2006  

7. 19-10-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de commissie de 
museumlijst krijgt toegezonden als deze gereed is (voor de 
jaarwisseling)(zie ook 1). 

01-03-2006 √ 

8. 23-11-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de vraag van mevrouw Kempe 
over de verpleegvergoeding schriftelijk te zullen beantwoorden. 

 √ 

9. 18-01-2006 
SC CW 
 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat er in de eerste week van 
maart een “populaire” versie van het uitvoeringsprogramma 
opgroeien 2006 zal verschijnen. 

  

10. 18-01-2005 
SC CW 

Mevrouw KLIP zegt toe dat wat betreft de uiterste reactiedatum 
van de zijde van de provincie een juridische toets zal 
plaatsvinden. 

  

   
Lange termijn 
 

  

1. 23-02-2005 
SC CW 

De heer SCHAAP zegt toe de Drentse taalinstellingen te  
vragen om een bedrijfsplan voor samengaan op te stellen,  
inclusief huisvesting, frictiekosten en een totaal financieel  
overzicht. Vervolgens wordt het gesprek aangegaan met de  
instellingen of er extra geld bij moet. 

01-10-2006  

2. 19-10-2005 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de stand van zaken over  01-05-2006  



SC CW vrijwilligersbeleid de volgende keer in de tussenrapportage 
wordt opgenomen. 

3. 19-10-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe, in reactie op het Uitvoerings- 
programma jeugdzorg dat er een overzicht komt waarom  
bepaalde subsidies afgewezen worden. 

17-05-2006  

   
Moties 
 

  

1.  15-06-05  
PS 

PS vraagt het college van GS de motie over de korting op 
jeugd GGZ- instellingen bekend te maken aan de 
staatssecretaris van VWS, mevrouw Ross- van Dorp, het 
college van GS en PS van Groningen, de Tweede 
Kamerfracties en het IPO. 

  

2. 
 

15-06-05 
PS 

PS dringen er bij het college op aan dat er binnen vier 
maanden een uitgewerkt en doelgericht actieplan komt over 24 
uur zorg;  
Daaromtrent overleg wordt gepleegd met betrokken partijen, 
zoals het onderwijs, werknemers- en werkgeversorganisaties 
en woningcorporaties.  

01-10-2005  

3. 09-11-05 
PS 

PS dringen er bij GS op aan de gevraagde inventarisatie te 
laten uitvoeren, naast de quick scan van het STAMM CMO en 
aan de hand van de uitkomsten van de gevoerde discussie met 
een aantal varianten te komen op basis waarvan PS een keuze 
kunnen maken voor een gericht pakket van maatregelen en 
acties met betrekking tot armoede en sociale uitsluiting (Motie 
armoede). 

  

 


